
 

 

SPRAWOZDANIE NR 1/2024 

PREZYDENTA MIASTA TARNOBRZEGA 

z dnia 6 maja 2024 r. 

z działalności Miejskiej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

w Tarnobrzegu za rok 2023 

Miejska Komisja Bezpieczeństwa i Porządku (MKBiP) w Tarnobrzegu działa w oparciu  

o przepisy art. 38a ustawy z dnia 5 marca 1998 r. o samorządzie powiatowym i zgodnie z tym aktem prawnym 

została powołana Zarządzeniem nr 164/2023 Prezydenta Miasta Tarnobrzega z dnia 5 maja 2023 r. na kadencję 

2023-2025. 

W 2023 roku Komisja pracowała w następującym składzie: 

1. Dariusz Bożek – Prezydent Miasta Tarnobrzega – Przewodniczący Komisji; 

2. Marian Zioło – przedstawiciel Rady Miasta Tarnobrzega; 

3. Andrzej Biernat – przedstawiciel Rady Miasta Tarnobrzega; 

4. Robert Kędziora – Komendant Straży Miejskiej w Tarnobrzegu; 

5. Przemysław Rawski – Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania 

Kryzysowego; 

6. Daniel Myszka – Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej w Tarnobrzegu; 

7. Mariusz Stasiak – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Tarnobrzegu; 

8. Marcin Orzechowski – przedstawiciel Komendanta Miejskiego Policji w Tarnobrzegu. W pracach 

Komisji z głosem doradczym brał udział Pan Mirosław Chamera – prokurator wskazany przez Prokuratora 

Okręgowego w Tarnobrzegu. W roku 2023 odbyły się dwa posiedzenia Komisji. 

I. Maj 2023 r. 

1. Zagrożenie powodziowe – omówienie zagadnienia Informację bieżącą przedstawili: Przemysław 

Rawski -  Z-ca Naczelnika Wydziału SOK – poinformował on o założenia zawiązanych z ewentualną 

ewakuacją w przypadku zagrożenia powodziowego oraz o podjętych działaniach i decyzjach związanych 

z utworzeniem polderów przeciwpowodziowych. Daniel Myszka – przedstawił informację o przygotowaniu do 

działań powodziowych Państwowej Straży Pożarnej. Wnioski z dyskusji 

1) Bardzo duże znaczenie dla bezpieczeństwa przeciwpowodziowego ma uruchomienie przepompowni na 

Atramentówce oraz Trześniówce, co pozwala w bardzo szybkim czasie na odprowadzenie wód opadowych 

z zagrożonych terenów. 

2) Duże zagrożenie wynika z osiedlania się bobrów w pobliżu wałów przeciwpowodziowych oraz na ciekach 

wodnych, co wpływa na zwiększenia zagrożenia związanego z uszkadzaniem wałów a także wzmagające 

lokalne podtopienia. W tym temacie kontynuowane będą działania związane z ich wyłapywaniem 

i przenoszeniem w inne miejsca z dala od siedzisk ludzkich. 
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3) Z powodu małej częstotliwości czyszczenia rowów melioracyjnych przez spółki wodne często dochodzi 

lokalnych podtopień. W tym przypadku należy prowadzić rozmowy mające na celu przyspieszenie tych 

prac. Urząd Miasta co roku dofinansuje działania związane z utrzymaniem i czyszczeniem rowów 

melioracyjnych, niestety środki te są tylko wsparciem działań spółek wodnych. Nadal będą prowadzone 

rozmowy ze spółkami w celu przyspieszenia prac i doprowadzenia do sytuacji by rowy były czyszczone 

nie rzadziej niż raz na trzy lata. 

2. Stan przygotowań do sezonu wakacyjnego. Informację bieżącą przedstawili. 

R. Kędziora: Od 1 maja br. zostają uruchomione dodatkowe patrole na terenach nad Jeziorem Tarnobrzeskim, 

został też uruchomiony nowy system kontroli wnoszenia opłat za wjazd nad Jezioro – całkowicie 

zautomatyzowany. W celu wsparcia służb (policja, straż miejska, straż pożarna, WOPR) został uruchomiony 

system monitoringu wizyjnego (9 punktów kamerowych z 14 kamerami); 

R. Murek: Poinformował, że od 14 czerwca br. nad Jeziorem pojawi się dodatkowych 4 funkcjonariuszy OP, 

a od 1 lipca kolejnych 6, którzy będą pełnili służbę nad Jeziorem Tarnobrzeskim do 31 sierpnia 2023 r. oraz 

omówił stan przygotowań do sezonu. 

D. Myszka: W ramach bieżących działań prowadzone są systematyczne ćwiczenia na wodach Jeziora 

Tarnobrzeskiego związane z zapewnieniem bezpieczeństwa wypoczywających jak również zgrywające 

zespoły do przeprowadzenia ewentualnych akcji ratowniczych. Prowadzone są również systematyczne 

działania związane z bezpośrednia promocją bezpieczeństwa (spotkania, pikniki, itp.)Wnioski z dyskusji 

1) Duże zagrożenie związane w latach poprzednich związane było z funkcjonowaniem tzw. Wakacyjnej 

przystani, gdzie dochodziło do czynów kryminogennych (pobicia, narkotyki, rozboje). W związku z tym 

należałoby podjąć starania związane z poprawą oświetlenia w/w rejonie poprze dostawienie lamp 

i doświetlenie terenu. Aktualnie zmienił się operator Wakacyjnej przystani i prowadzone tam imprezy będą 

zakańczane do godziny 24 co w większym stopniu przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa w/w rejonie. 

3. Bezpieczeństwo i porządek w ruchu drogowym – omówienie zagadnienia. Informacje przedstawili 

Rajmund Murek (KMP) oraz Robert Kędziora – Komendant Straży Miejskiej.  

4. Sprawy bieżące 

1. W związku z utrudnieniami w ruchu drogowym prosi o wzmocnienie działań Policji i Straży Miejskiej 

w środy i soboty celem rozładowania „korków” przy placu targowym na ulicach Sienkiewicza oraz Targowej. 

R. Kędziora: w środy i soboty w godzinach 9.00 – 11.00 pojawią się dodatkowe patrole dedykowane do 

kierowania ruchem pieszych przy przejściu dla pieszych na wysokości ul. Garażowej. 

2. Zgłoszony został problem omijania progów zwalniających na ul. Piętaka poprzez przejeżdżanie 

kierujących przez chodnik. Sprawa zostanie przekazana do wydziału TID. 

3. Zaproponowana została zmiana czasu funkcjonowania oświetlenia ulicznego w sezonie letnim 

i wiosennym na godziny 23.00 – 4.00. Sprawa zostanie przekazana do wydziału TID. 

II. Listopad 2023 

1. Podsumowanie sezonu wakacyjnego na terenie Tarnobrzega Informację bieżącą przedstawili: 

Przemysław Smoliński -  Dyrektor MOSiR, który poinformował on o przebiegu wypoczynku nad Jeziorem 

Tarnobrzeskim. Oprócz kłopotów związanych z dużą ilością kierujących, którzy w jednym czasie chcieli 

wjechać na tereny przy jeziorze nie odnotowano większych zakłóceń związanych z wypoczynkiem w tym 

rejonie. Mateusz Bajer – Szef WOPR – sezon, jeśli chodzi o wypoczynek nad wodą był spokojny, 

nie odnotowano żadnych utonięć. Mariusz Stasiak – KMP Tarnobrzeg – najważniejszym zadaniem przed 

kolejnym sezonem będzie udrożnienie wjazdów i wyjazdów z terenów przy Jeziorze Tarnobrzeskim. Jacek 

Widuch – PSP Tarnobrzeg – sezon należy uznać za spokojny, w dniu 27.06. doszło do wywrócenia łódki  

(interwencja PSP oraz WOPR), 26.08. silny wiatr utrudniał żeglującym dotarcie do brzegu (interwencja PSP). 

Dodatkowo w dniu 7 lipca nad akwenem wodnym zorganizowany został piknik Kręci mnie bezpieczeństwo 

nad wodą, promocja bezpiecznego wypoczynku nad wodą. Robert Kędziora – SM Tarnobrzeg – przedstawił 

informację o działaniach podejmowanych przez funkcjonariuszy SM.  
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2. Analiza stanu bezpieczeństwa w szkołach oraz zagrożeń występujących wśród młodzieży. 

Informację bieżącą przedstawili: Tomasz Krawczuk – Wydział EKZ – omówił zagadnienie przedstawiając 

ogólne informacje. Mariusz Stasiak – poinformował o wykroczeniach dokonywanych przez młodzież szkolną, 

zwrócił uwagę na zwiększenie się kradzieży w sklepach wielkopowierzchniowych oraz wykroczeniach 

komunikacyjnych (rowery, hulajnogi).Robert Kędziora: W ramach bieżących działań prowadzone są kontrole 

terenów szkolnych zarówno w trakcie zajęć szkolnych jak poza godzinami zajęć lekcyjnych. Daniel Myszka – 

PSP Tarnobrzeg – omówił zagadnienie przedstawiając równocześnie materiał do protokołu. 

3. Stan przygotowań do Akcji Zima. Informacje przedstawili: Jolanta Hyla – Wydział GKŚ, która 

przedstawiła informację przygotowaną przez RDM sp. z o.o. o stanie przygotowania firmy do akcji zima 

w sezonie 2023/2024 Liliana Lewińska – MOPR, która przedstawiła działania pracowników MOPR dotyczące 

zabezpieczenia osób bezdomnych na terenie Tarnobrzega oraz o wspólnych działania prowadzonych 

z funkcjonariuszami Straży Miejskiej w Tarnobrzegu. Robert Kędziora – poinformował, że w rejestrach SM 

jest 28 osób, które deklarują bezdomność i przebywają na terenie Tarnobrzega, a rejonowi ujawnili kilkanaście 

miejsc gdzie bezdomni przebywają. Osobom tym jest m.in. oferowana pomoc w dowozie do noclegowni, 

dowożone są gorące posiłki. Dodatkowo wspólnie z pracownikami socjalnymi MOPR funkcjonariusze SM 

dokonują systematycznych kontroli miejsc przebywania bezdomnych. Mariusz Stasiak – poinformował 

o bieżących działaniach podejmowanych prze patrole KMP na terenie Tarnobrzega oraz o wspólnych 

działaniach ze Strażą Miejską. Daniel Myszka – PSP Tarnobrzeg – omówił możliwości PSP w zakresie 

wsparciu zimowego utrzymania oraz działań kryzysowych w związku z opadami śniegu. Wnioski z dyskusji 

Podniesiono konieczność przyspieszania drugiego koszenia traw co przyczyni się do estetycznego utrzymania 

terenów zielonych na terenie Tarnobrzega; Zwrócono też uwagę na konieczność zbierania liści, szczególnie 

z krawężników przy przejściach dla pieszych. Brak ich zbierania może stwarzać zagrożenie, szczególnie po 

opadach śniegu. Jako przykład takiego miejsca wskazano okolice kościoła i szkoły na terenie osiedla 

Wielowieś. 

4. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Tarnobrzega w zakresie zadań określonych w ustawach 

dotyczących porządku publicznego Robert Kędziora – poinformował członków komisji o trwających 

pracach związanych z Budżetem na 2024 rok, w związku z powyższym poproszono członków Komisji  

o zgłaszanie swoich propozycji budżetowych związanych z przedmiotową sprawą; Mariusz Stasiak – złożył 

do protokołu wniosek o zwiększenie kwoty dofinansowania na ponadnormatywne służby funkcjonariuszy KMP 

w Tarnobrzegu do kwoty 30.000,00 zł  

5. Przyjęcie planu pracy MKBiP na rok 2024Komisja jednogłośnie przyjęła Plan pracy MKBiP  

na rok 2024 

6. Sprawy bieżące 

1) W celu poprawy bezpieczeństwa na drodze obwodowej podniesiono temat oświetlenia całego odcinka tej 

drogi. 

2) Wskazano potrzebę zaproszenia na następne posiedzenie Komisji Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala 

celem przedstawienia informacji o sytuacji w placówce. 

  

 

Przewodniczący MKBiP 

Prezydent Miasta 

Tarnobrzega 

 

 

Dariusz Bożek 
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